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PROTOKÓŁ Nr XXXI/17 

z obrad XXXI sesji  
Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 31 STYCZNIA 2017 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 15:00; 
godzina zakończenia – 16:00; 

 

Do punktu 1 porządku 
       Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XXXI sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zwołanej na dzień 31 stycznia 2017 r. godz. 15:00.  
Proszę o powstanie i uczczenie minuta ciszy Śp. Sławomira Pajora. 
 

 
Witam serdecznie Państwa Radnych, Panią Burmistrz wraz 

z współpracownikami, wszystkich zaproszonych gości.   
 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 13, 
nieobecni: 

- Radny Łukasz Michalski, 
- Radny Mirosław Wyrodek, co stanowi kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 
 

 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
autopoprawki w punkcie 6 porządku tj. do projektu uchwały w sprawie projektu 
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 
wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe (Druk Nr 313A/17). 
 Zwróciła się z prośbą o wyprowadzenie z porządku obrad: 
1) Punktu 7 tj. projekt uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego nr 1 w Pyrzycach (Druk Nr 316/17), 
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2) Punktu 8 tj. projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego nr 2 w Pyrzycach, ul. Poznańska 2 i nadania statutu (Druk Nr 
317/17), 

3) Punktu 9 tj. projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Żabowie i nadania statutu (Druk Nr 318/17), 

4) Punktu 10 tj. projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Okunicy i nadania statutu (Druk Nr 319/17), 

 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wyprowadzenie z porządku obrad punktu 7 tj. projekt uchwały w sprawie zamiaru 
utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Pyrzycach (Druk Nr 316/17). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wyprowadzenie z porządku obrad punktu 8 tj. projekt uchwały w sprawie 
utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 w Pyrzycach, ul. Poznańska 2 
i nadania statutu (Druk Nr 317/17). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wyprowadzenie z porządku obrad punktu 9 tj. projekt uchwały w sprawie 
utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Żabowie i nadania statutu (Druk Nr 
318/17). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wyprowadzenie z porządku obrad punktu 10 tj. projektu uchwały w sprawie 
utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Okunicy i nadania statutu (Druk Nr 
319/17). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że punkty kolejne od 11 będą 
w kolejności od punktu 7 i sesja zakończy się na punkcie 15. 
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Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XXX Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokół był wyłożone do 
wglądu w Biurze Rady. 
 
Nie wniesiono uwag do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XXX sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 

Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
 
Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 30 grudnia 2016 r. do 30 stycznia 
2017r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W tym punkcie chciałabym poprosić do 
siebie Panią Oktawię Kaźmierczak. Pani Oktawia Kaźmierczak zdobyła tytuł 
I Wicemiss Polski 2016 i w związku z tym otrzymała Pyrzyczankę w kategorii 
„Promocja Gminy Pyrzyce o zasięgu ponadregionalnym”. Pani Oktawio, bardzo 
serdecznie Pani gratulujemy tego tytułu, życzymy spełnienia Pani planów, sukcesów 
zawodowych, żeby ta Pani kariera potoczyła się tak, jak Pani sobie to zamierza. 
Trzymamy za Panią kciuki, jesteśmy dumni i cieszymy się, że tak piękna kobieta 
może promować naszą Gminę Pyrzyce. Wielkie brawa proszę Państwa. Dziękujemy 
pani Oktawii, Pani Oktawia jest mieszkanką Żabowa. 
 
Radny Jerzy Wroński -  Pani Burmistrz, punkt 12 – bardzo bym prosił, myślę, że 
również Radni chcieliby usłyszeć coś więcej na temat współpracy Starostwa 
Powiatowego w związku z remontem drogi w Nowielinie. Bardzo bym prosił, żeby 
Pani coś nam jeszcze przybliżyła w tej kwestii. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Bardzo chętnie Panie Radny. Korzystając 
z okazji, że jest Pan członek Zarządu myślę, że powie więcej. Jeżeli chodzi 
o inwestycję drogową w Nowielinie, Pani Sołtys wraz z mieszkańcami Nowielina 
oczekują na tą inwestycję już kilkanaście lat. W roku poprzednim taka inwestycja 
miała zostać zrealizowana przez Starostwo Powiatowe w Pyrzycach, które wystąpiło 
o środki zewnętrzne z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, jednak po analizie 
Pan Starosta z Zarządem uznali, że rezygnują z tych środków finansowych 
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w związku z czym taka inwestycja nie została przeprowadzona. Po naszych 
spotkaniach i dalszych rozmowach mieszkańców ze Starostwem, z członkami 
Zarządu, prosiliśmy o to, żeby jednak ta inwestycja była kontynuowana, żeby ta 
droga w Nowielinie w końcu została zrobiona. Odbyło się to spotkanie teraz w tym 
roku, ponieważ w tamtym roku po wyprowadzeniu tego zadania i rezygnacji 
Starostwa, spotkaliśmy się z mieszkańcami, przedstawiciele Starostwa - Pan Miłosz 
Łuszczyk, jak również ja, gdzie zapadła deklaracja, że jednak taka inwestycja 
zostanie zrealizowana w mniejszym zakresie. W związku z tym w tym roku po 
przyjętych już budżetach spotkaliśmy się jeszcze raz z mieszkańcami Nowielina, ja 
tak jak deklarowałam, że będę starała się o to, żeby ten nasz wkład własny (pomimo 
że nie jest to nasza droga), był zapewniony, żeby jednak realizacja tej inwestycji była. 
Z tego zadania się wywiązałam, Państwo takie środki przyjęliście w kwocie 50.000 zł, 
które znajdują się w rezerwie, oczekujemy na wszystkie dokumenty ze Starostwa, 
żeby takie porozumienie zawrzeć i Pan Miłosz Łuszczyk przekazał informację, że 
taka inwestycja będzie realizowana, a jak będzie realizowana to myślę, że Pan Miłosz 
Łuszczyk przybliży wszystkim Państwu. 
 
Członek Zarządu Powiatu – Miłosz Łuszczyk – Historię tej nieudanej  inwestycji 
w takim zakresie i tu już Pani Burmistrz powiedziała pokrótce. Faktycznie było 
spotkanie z mieszkańcami Nowielina, na którym poinformowaliśmy ich, że będzie ta 
inwestycja robiona wspólnie z Gminą Pyrzyce, za co Pani Burmistrz i Państwu 
Radnym dziękuję za udzielone przyrzeczone wsparcie dla Powiatu Pyrzyckiego, 
który jak wiadomo słabo wygląda pod względem możliwości inwestycyjnych. 
W tym konkretnym przypadku, po tym spotkaniu, o które Pan Radny pyta 
uzgodniliśmy z mieszkańcami, że chodniki zrobimy najpierw jedną stronę, 
mieszkańcy podjęli decyzję, żeby jednak to zrobić najpierw w miejsce istniejących 
chodników w pierwszej kolejności i w ubiegłym tygodniu razem z projektantem, 
i z Panią Sołtys przeszliśmy całą miejscowość, żeby domówić się, w których 
miejscach, które wjazdy na posesje, które będą zjazdy obniżone, które wzmocnione 
itd. Na chwilę obecną pod względem terminów i harmonogramu prac wygląda to 
tak, że czekamy teraz na przemodelowany projekt od Pana Projektanta, nowy 
kosztorys, jak już będziemy mieli te dokumenty zgodnie z obietnicą złożoną 
mieszkańcom, damy to jeszcze mieszkańcom do zapoznania się z tym, czy jest to 
zgodnie z oczekiwaniami, wszystkie podjazdy, zjazdy itd. i przystępujemy do 
ogłoszenia przetargu. Tak w wielkim skrócie można powiedzieć. 
 
Radny Jerzy Wroński -  Pani Burmistrz, drugie moje pytanie również z kalendarza 
spotkań, punkt 31 „Udział w Spotkaniu Noworocznym Gminy Pyrzyce” bardzo bym 
prosił o informację, jakie koszty ponieśli nasi podatnicy, jaką kwotę Pani zapłaciła za 
to spotkanie. Prosiłbym bardzo o taka odpowiedź. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Radny po przeliczeniu wszystkich 
kosztów oczywiście przekażę, tylko dziwię się czemu Pan wcześniej nigdy w trakcie 
swojej kadencji takich pytań poprzednim burmistrzom nie zadawał. 
 
Nie wniesiono więcej zapytań do przedstawionej informacji Burmistrz Pyrzyc. 
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Do punktu 5 porządku 

 Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie. 
 
Radny Jerzy Wroński -  Pani Skarbnik, czy na dzień dzisiejszy wiemy coś na temat 
nadwyżki budżetowej z 2016 r.? Jeżeli tak to prosiłbym o odpowiedź. 
 
Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 
 

Do punktu 6 porządku 
Projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 
wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe (Druk Nr 313A/17). 
 
Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 313A/17) stanowi załącznik Nr 9 do 
protokołu. 
Projekt uchwały (Druk Nr 313/17) stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Projekt dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą 
– prawo oświatowe jest w tym wydaniu akurat drugim projektem, który został 
przedstawiony przeze mnie i przez moich pracowników. Jak Państwo wiecie zmiana 
reformy ustawy – prawo oświatowe wprowadza wygaszanie gimnazjów 
i wprowadzania ośmioklasowych szkół podstawowych. W związku z tym pierwsza 
propozycja, aby tą nową reformę przeprowadzić na terenie Gminy Pyrzyce, została 
zaproponowana w kształcie takim, że będą utworzone ze szkół podstawowych 
ośmioklasowe szkoły podstawowe, jak również będą wygaszane gimnazja. 
W miejsce pierwszego wygaszanego gimnazjum przy ul. Rejtana ma powstać szkoła 
podstawowa, jak również pozostaje druga szkoła podstawowa na terenie Pyrzyc 
przy ul. Poznańskiej. Była propozycja utworzenia czterech zespołów szkół, czyli 
Zespołu Szkół Nr 1, który był przy ul. Rejtana, Zespołu Szkół Nr 2 przy ul. 
Poznańskiej, jak również Zespołu Szkół w Okunicy i Zespołu Szkół w Żabowie.  
Te zespoły szkół (nie będę tu dzisiaj bardzo szczegółowo omawiać, bo my na ten 
temat dużo mówiliśmy, ale ogólnie chciałabym powiedzieć) polegały na tym, jeżeli 
chodzi o Pyrzyce, miało dojść do włączenia naszych przedszkoli publicznych do 
zespołu szkół, nie likwidacja jak było wszędzie mówione i powtarzane, tylko do 
przeniesienia tych przedszkoli do budynków jednej szkoły podstawowej przy ul. 
Rejtana, jak również drugiego przedszkola nr 3 do budynku przy ul. Poznańskiej. 
Projekt był konsultowany i po tych konsultacjach, jak Państwo wiecie, spotkał się 
z dużym oporem i z dużym niezadowoleniem przede wszystkim rodziców, jak 
również nie uzyskał akceptacji większości radnych. W związku z tym na tym 
spotkaniu, tych konsultacjach, padła propozycja, żebyśmy wspólnie starali się 
wypracować coś innego, może to będzie inna propozycja,  ja zaproponowałam, żeby 
odbyła się Rada Oświatowa, która jest przy burmistrzu, jest to organ, który składa się 
z dyrektorów, jak również z przedstawicieli innych środowisk. Na to spotkanie 
zaprosiłam również rodziców, dyrektorów szkół, Rady Rodziców, Rady 
Pedagogiczne, to się odbyło 23 stycznia (poniedziałek) i na tym spotkaniu miały 
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paść, bo była taka rozmowa, inne propozycje rozwiązania tej reformy oświaty, 
w związku z  tym, że ta propozycja, którą ja przedstawiłam wzbudziła tak duże 
niezadowolenie i na tym spotkaniu niestety nie było żadnej innej propozycji. Nikt 
takiej propozycji nie przedstawił, a jak wiemy niestety oświata jest bardzo trudnym 
tematem i wiemy, że jeżeli jakakolwiek propozycja zostanie przedstawiona to na 
pewno jakiegoś środowiska, jakiegoś obszaru dotknie i zawsze będą ci zadowoleni 
i niezadowoleni, tak jak to było w pierwszym przypadku. W związku z tym, że 
reforma oświaty jest wprowadzona dość szybko i ta presja czasu jest dużą, bo do 
końca marca musimy ten projekt sieci szkół mieć przyjęty i go wdrażać, a dzisiejszy 
projekt, który przyjmujemy to jest tylko projekt sieci szkół. Następnie po pozytywnej 
akceptacji kuratora możemy dopiero przyjąć już konkretną uchwałę o sieci szkół, 
więc czasu jest niewiele, dlatego skoro na tym spotkaniu w dniu 23 stycznia 
(poniedziałek), na tej Radzie Oświatowej nie padła żadna inna propozycja, gdzie 
można byłoby również dyskutować , zaproponowaliśmy drugi wniosek, ponieważ ja 
jako burmistrz tą reformę oświaty musze zrealizować, czy mi się to podoba, czy nie 
to muszę to zrobić, tak jak jeszcze raz powtarzam,  jest czasu na to niewiele. Została 
przedstawiona druga propozycja, która jest propozycją polegającą na tym, że 
trzymamy się tylko tego co wprowadza reforma, czyli nie patrząc już w przyszłość 
i nie patrząc na wszelkie inne aspekty, o których mówiliśmy, o których ja też 
mówiłam, na tym spotkaniu, na tych konsultacjach i ta dzisiejsza propozycja, która 
jest na dzisiejszej sesji Rady Miejskiej polega na tym, że mamy szkoły podstawowe, 
które stają się ośmioklasowymi szkołami podstawowymi. Są obwody tych szkół 
ustalone tak jak to było w pierwszym projekcie uchwały i jest jedna zmiana 
i w związku z tym też jest autopoprawka, o której chciałabym powiedzieć, która 
wczoraj została zaproponowana na Komisji Budżetu. W pierwszym wariancie było 
tak, że gimnazjum publiczne przekształcało się w szkołę podstawową przy ul. 
Rejtana, natomiast Gimnazjum Mistrzostwa Sportowego miało zostać włączone do 
szkoły podstawowej przy ul. Poznańskiej. Wczoraj padła propozycja, którą złożyła 
Pani Małgorzata Piotrowska i środowisko sportowe prosiło o to, żeby jednak te 2 lata 
wygaszania tego Gimnazjum Mistrzostwa Sportowego odbywało się  w budynku na 
ul. Rejtana w tej nowej szkole podstawowej na ul. Rejtana i padł taki wniosek, 
żebyśmy jednak to w tej uchwale dzisiejszej ujęli. Wiemy o tym, że  ustawa – prawo 
oświatowe jakby dosłownie nam na to nie pozwala, ponieważ z ustawy wynika, że 
możemy przekształcić jedno z gimnazjum w szkołę podstawową, a my robimy to 
przekształcając 2 gimnazja.  W związku z tym, że jest wprost powiedziane, że jedno, 
ale nie jest zabronione, że dwóch nie można, konsultowaliśmy to i ustaliliśmy 
wczoraj na Komisji Budżetu, że zaryzykujemy tak jak to robiliśmy niejednokrotnie 
(przypominam ustawę żłobkową, gdzie też mówiłam Państwu w jaki sposób 
ryzykuję, jak będę przekonywała Nadzór Wojewody do swojego pomysłu i to się też 
udało), więc tutaj wychodzę z takiego założenia, że jeżeli nie jest to do końca 
zabronione to możemy spróbować, ale chciałabym, żebyście Państwo wiedzieli, że to 
jest pewne zastrzeżenie, oczywiście zastrzeżenie prawne, ale ja zgadzam się też 
z tym, że możemy zaryzykować, jeżeli oczywiście projekt wróci z zastrzeżeniem od 
Kuratora, że niestety nie jest to możliwe to będziemy się musieli do tego zastosować, 
ale jeżeli przejdzie, to taki projekt będzie mógł być realizowany i to Gimnazjum 
Mistrzostwa Sportowego będzie mogło pozostać w szkole podstawowej przy ul. 
Rejtana. To jest ta autopoprawka o czym nie mówiliśmy na Komisji Edukacji, bo 
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takie pytania na Komisji Edukacji nie padały, natomiast było to tematem Komisji 
Budżetu. Chciałabym jeszcze zwrócić uwagę na jedną rzecz, którą słyszałam, że są 
niepokoje związane z tym, że w tej uchwale zapisany jest na końcu (my o tym 
rozmawialiśmy również na Komisji Edukacji i było to wyjaśniane), że tworzy się 
w szkole podstawowej przy ul. Rejtana oddziały przedszkolne. Doszły do nas takie 
informacje, że próbujemy w ten sposób te przedszkola, z których zrezygnowaliśmy, 
z przeniesienia, jednak wprowadzić. Nie proszę Państwa, ponieważ było to 
w pierwszym projekcie uchwały, nie jest to żadne wprowadzanie przedszkoli 
tylnymi drzwiami, jak tu słyszę, są to oddziały przedszkole, a dotyczy to zerówek, 
bo takie oddziały przedszkolne i zerówki są w każdej szkole podstawowej, więc to 
dotyczy zerówek i bierzemy tu pod uwagę również to, że nauczyciele (jak wiemy 
w tej całej reformie oświaty) najbardziej boją się o zachowanie swojej pracy, to 
utworzenie takiej zerówki przy nowej szkole podstawowej, która powstanie przy ul. 
Rejtana, taką pracę też im zapewnia, czy od razy od 1 września 2018 powstanie 
zerówka, będą chętni rodzice, żeby oddać dzieci do klasy „0”, nie wiemy, ale 
tworzymy to, więc jeżeli nawet nie pierwszy rok to drugi, to już ma być w pełni 
szkoła ośmioklasowa oczywiście z oddziałem przedszkolnym, czyli z klasami zero. 
Jeszcze jeden ważny temat, o którym też mówiliśmy i budził on wątpliwości, ale też 
pozostał w tym projekcie uchwały o sieciach szkół, że do tej szkoły przy ul. Rejtana 
po wygaszeniu Gimnazjum Publicznego, jak również Gimnazjum Mistrzostwa 
Sportowego rozpoczną naukę dzieci z klasy I, IV i VII. To też budziło wątpliwości, 
ale nie ma innej możliwości, żeby zapełnić te szkoły, bo w przeciągu 2-3 lat w tym 
przypadku  będziemy mieli w jednym i drugim budynku pełne szkoły 
ośmioklasowe. Nie będziemy czekać do roku 2023, jak kończy się wprowadzanie tej 
reformy i to też jest tutaj ujęte. Oczywiście ten projekt, bo nad tamtymi już 
dyskutowaliśmy dość dużo i dużo informacji się pojawiało, ten projekt był wczoraj 
procedowany przez Komisje Edukacji i został przyjęty, i Komisje Budżetu, gdzie 
również bardzo szczegółowo na ten temat rozmawialiśmy. Także to tyle tytułem 
wstępu, jeżeli są pytania to bardzo proszę.  
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Pani Burmistrz, jeszcze kwestia uzasadnienia, 
oczywiście ten akapit przedostatni też znika? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Tak, ale tego akapitu już w autopoprawce 
nie ma. To już jest też związane z tą autopoprawka i ten akapit, który wcześniej 
mówił o tym, że następstwem wprowadzenia tej pierwszej uchwały, która nie została 
pozytywnie przyjęta, było przewidywane utworzenie czterech  zespołów szkolno – 
przedszkolnych, o których mówiłam. Tego akapitu już nie ma, czyli uzasadnienie do 
nowego projektu, który jest projektem, który musi być, bo nie możemy sobie na to 
pozwolić, żeby czekać, aż coś się pojawi, może się pojawi, może nie, bo ja jako 
burmistrz muszę to zrealizować i presja czasu jest duża i przygotowania 
dostosowania się do tego nowego projektu sieci szkół. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 11 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 12 do protokołu. 
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Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałabym powiedzieć tylko kilka słów na temat 
nowego projektu w porównaniu do projektu, który stanął w pierwszej wersji. Należy 
o tym wyraźnie powiedzieć, że to rozwiązanie, które w tej chwili proponuje Pani 
Burmistrz jest rozwiązaniem najdroższym, myśląc z perspektywy budżetu (mówię to 
świadomie jako członek komisji budżetowej, jako rodzic. Tamten projekt z mojego 
punktu widzenia był projektem dobrym, może nie idealnym, ale był projektem 
dobrym, który patrzał w przyszłość, rozwiązywał mnóstwo problemów 
i zatrudnieniowych i z perspektywy rodzica i dziecka. Myślę, że dawał większą 
swobodę i większą pewność, co do zatrudnienia nie tylko szkołom w mieście, ale i na 
wsi. Trzeba też powiedzieć, że Pani Burmistrz i pracownicy kierowali się też myślą 
oszczędności, może niekoniecznie kosztem samych dzieci, ale patrząc z perspektywy 
utrzymywania budynków i wszystkich innych kosztów te oszczędności były w jakiś 
sposób naznaczone, może nie w całości, były to propozycje przeliczenia, koszty 
przybliżone, niemniej jednak trzeba o tym powiedzieć, że istniała szansa na rozwój. 
Myślę, że ten projekt, który przyjmujemy dzisiaj, przyjąć go należy w związku z tym, 
że ustawodawca nas obliguje terminem. Ta propozycja jest stagnacyjna, nie jest 
rozwojowa, ponieważ musimy i będziemy pracować z takim budżetem jaki mamy na 
tych obiektach, które mamy i z małą możliwością oszczędności. Niemniej jednak 
propozycja jest, ja jako przedstawiciel Rady Rodziców bardzo dziękuję Pani 
Burmistrz za tą autopoprawkę, mam nadzieje, że kuratorium biorąc pod uwagę 
uzasadnienie, jakim się kierujemy nie wniesie uwagi do tego projektu i te 2 lata 
nazwy Mistrzostwa Sportowego wygaszą się naturalnie przy ul. Rejtana. W związku 
z tym, że reforma obliguje nas do głosowania to ten projekt należy przyjąć, bo tak 
naprawdę wyjścia nie mamy. 
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe (Druk Nr 313A/17) 
wraz z autopoprawką. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXXI/278/17 stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 

Projekt uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego nr 1 w Pyrzycach (Druk Nr 316/17). 
 
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad przez Panią Burmistrz i stanowi 
załącznik Nr 14 
 do protokołu. 
 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego nr 2 w Pyrzycach, ul. Poznańska 2 i nadania statutu 
(Druk Nr 317/17). 
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Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad przez Panią Burmistrz i stanowi 
załącznik Nr 15 do protokołu. 
 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Żabowie i nadania statutu (Druk Nr 318/17). 
 
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad przez Panią Burmistrz i stanowi 
załącznik Nr 16 do protokołu. 

 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Okunicy i nadania statutu (Druk Nr 319/17). 
 
Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad przez Panią Burmistrz i stanowi 
załącznik Nr 17 do protokołu. 

 
Do punktu 7 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 
Pyrzyce na 2017 rok (Druk Nr 314/17). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zmiany do budżetu dotyczą: 
1) Zwiększenie  dochodów: 
Dz. 750, rozdz. 75095 - zwiększenie o kwotę  26.019,00 zł  
Chodzi o zawartą umową z  Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego, 
gdzie Gmina realizuje zadanie „Aktualizacja Lokalnego Programu Rewitalizacji dla 
Gminy Pyrzyce” w ramach programu Operacyjnego Pomocy Technicznej 2014-2020. 
Wartość dofinansowania, tak jak mówiłam 26.019,00 zł, a całkowity koszt zadania 
28.910,00 zł. 
Dz. 801, rozdz. 80132 - zwiększenie o kwotę  2.870,00 zł  
Środki z darowizny Fundacji Apollo na zakup instrumentów i akcesoriów.   
2) Zmniejszenie  dochodów : 
Dz. 853, rozdz. 85395 - zmniejszenie o kwotę  7.020,00 zł  
Dokonano zmian w przedsięwzięciu  na program „Ośrodek Wsparcia Ekonomii 
Społecznej dla regionu szczecińskiego”, pomniejszając nakłady roku 2017 o 7.020,00 
zł. 
3) Zwiększenie  wydatków: 
Dz. 750, rozdz.75095 - zwiększenie o kwotę  26.019,00 zł  
Na finansowanie środków w związku z zadaniem „Aktualizacja Lokalnego 
Programu Rewitalizacji dla Gminy Pyrzyce”. 
Dz. 801, rozdz.80132 - zwiększenie o kwotę  2.870,00 zł  
Wydatki statutowe Pyrzyckiej Szkoły Muzycznej I stopnia. 
4) Zmniejszenie  wydatków: 
Dz. 853, rozdz.85395 - zmniejszenie o kwotę  7.020,00 zł  
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Wydatki związane z programem „Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej dla 
regionu szczecińskiego”. 
5) Przeniesienie wydatków jako zmniejszenie i zwiększenie: 
Kwotę  2.891,00 zł  z wydatków statutowych jako wkład własny na dofinansowanie 
programu „Aktualizacja Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Pyrzyce”. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 19 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na 2017 rok (Druk 
Nr 314/17). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXXI/279/17 stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.  
 

Do punktu 8 porządku 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce  (Druk Nr 315/17). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.  
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Jest to konsekwencja wcześniej przyjętego 
projektu uchwały. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna wraz z wnioskami stanowi 
załącznik Nr 23 do protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 24 do protokołu, 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce   
(Druk Nr 315/17). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXXI/280/17 stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 15:31 do godz. 15:43; 
Po przerwie: 

Stan Radnych na sali – 13; 
 

Do punktu 9 porządku 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla Gminy 
Pyrzyce na rok 2017” (Druk Nr 311/17). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Gminny program profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych dla Gminy Pyrzyce na rok 2017 jest 
przyjmowany rok rocznie, ustalane są w nim zadnia, które są finansowane ze 
środków profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Również 
procedowane na obydwu komisjach, jeżeli są pytania to bardzo proszę. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 27 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych dla Gminy Pyrzyce na rok 2017”  (Druk Nr 311/17). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXXI/281/17 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.  

 
Do punktu 10 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pyrzycach (Druk Nr 309/17). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zmiana Statutu Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Pyrzycach wynika z przejęcia nowego zadania, którym jest nowa 
ustawa z 4 listopada 2016 r. o wsparciu kobiet w ciąży i rodzin „ za życiem”. 
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W związku z tym zadanie jest przekazane do Ośrodka Pomocy Społecznej, uchwała 
polega na wprowadzeniu tego zadania do Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 31 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmian w statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyrzycach 
(Druk Nr 309/17). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXXI/282/17 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.  

 
Do punktu 11 porządku 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości zabudowanej, oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka nr 117 o pow.58m² położonej 
w obrębie geodezyjnym 0006 miasta Pyrzyce, na rzecz jej użytkownika 
wieczystego (Druk Nr 310/17). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Proszę o wyrażenie zgody na sprzedaż 
w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, 
który wystąpił z wnioskiem o wykup na własność będącej w użytkowaniu 
wieczystym działki nr 117 o pow. 58 m2 położonej przy ul. Bogusława, która jest 
zabudowana budynkiem handlowo – usługowym tego też użytkownika. W związku 
z tym, że nie możemy wydać decyzji, jeżeli chodzi o użytkowanie wieczyste 
i zgodnie z zaleceniami Trybunału Konstytucyjnego, taka sprzedaż musi się odbyć 
na podstawie uchwały, którą Państwu przedstawiam.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 35 do 
protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości zabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 117 
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o pow.58m² położonej w obrębie geodezyjnym 0006 miasta Pyrzyce, na rzecz jej 
użytkownika wieczystego (Druk Nr 310/17). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXXI/283/17 stanowi załącznik Nr 36 do protokołu.  

 
Do punktu 12 porządku 

Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji rady, 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  
 
Plany pracy stałych komisji Rady: 

1) K. Rewizyjnej – plan pracy stanowi załącznik Nr 38 do protokołu, 
2) K. Budżetu i Rolnictwa – plan pracy stanowi załącznik Nr 39 do protokołu, 
3) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – plan pracy stanowi 

załącznik Nr 40 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Wszystkie plany pracy Komisji macie Państwo 
przed sobą. 
 
Nie wniesiono uwag do przedłożonych planów pracy. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji rady na 2017 rok (Druk Nr 
312/17). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXXI/284/17 stanowi załącznik Nr 41 do protokołu. 

 
Do punktu 17 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Panie Radny Wroński, przykro mi jeszcze nie 
możemy podać ostatecznej kwoty nadwyżki, na pewno będzie Pan poinformowany 
i wszyscy Radni, trzeba uzbroić się w cierpliwość. 

 
Do punktu 18 porządku 
 Wolne wnioski.  
 

Z-ca Burmistrz Pyrzyc – Robert Betyna – Zastanawiałem się, czy powinienem zabrać 
głos w tym punkcie niemniej jednak stwierdziłem, że nie mogę sobie pozwolić na 
swobodne hasanie (tak to określę, bo tak to trzeba nazwać) Radnego Wrońskiego. 
W czasie debaty, którą tutaj odbywaliśmy (debata dotyczyła ważnego punktu, jak 
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wszyscy Państwo wiecie - punktu oświaty, tej propozycji, którą przedstawialiśmy) 
Pan Radny ośmielił się m.in. użyć takiego sformułowania, „że ten oto zastępca, który 
tutaj siedzi, ten dół ratusza sprzedał”. Przy okazji tej dyskusji różne inne wątki Pan 
poruszał i m.in. ten. Teraz siedzi Pan sobie tutaj i Pan się uśmiecha, jak zwykle 
i myśli Pan, że Panu przejdzie po raz kolejny tego typu zachowanie. Nie pozwolę 
sobie Szanowni Państwo na to, żeby w ten sposób nieprawdziwe informacje 
przekazywać. Zdaję sobie sprawę, że jako osoba publiczna to mój próg 
przyjmowania tego typu zarzutów, jak gdyby próg cierpliwości i wyrozumiałości 
powinien być wysoki i myślę, że taki jest. Myślę, że każdy jak mnie zna to jest 
w stanie powiedzieć, że faktycznie, mój próg wyrozumiałości jest wysoki. Fakt taki, 
ale w pewnym momencie, kiedy już głupota ludzka (bo chyba tak to trzeba nazwać)  
przekracza granice i próba oplucia bez zastanowienia się, przekracza te granice 
dochodzi do tego momentu, tak jak stwierdziłem, że nie mogę tego pozostawić ot tak 
i informuję, że jeżeli będą tego typu dalej formułowane w kierunku mojej osoby 
(dzisiaj pełnię funkcje zastępcy burmistrza, patrz to jest też przytyk funkcji 
burmistrza) będę reagował i te reakcje nie będą się kończyły tylko tu na sali, tylko 
pewnie będą dalej idące. Sprawa dotyczyła sprzedania dołu. Pozwoliłem sobie 
wrócić do uchwały, która była podjęta przez radę Powiatu w dniu 28 maja 2003 r. 
przytoczę Państwu treść tej uchwały: „§ 1 Wyraża się zgodę na sprzedaż w formie 
bezprzetargowej na rzecz Gminy Pyrzyce nieruchomości zabudowanej oznaczonej 
działkami ewidencyjnymi o nr 157/5, 157/6 o łącznej powierzchni 0,2441 ha 
położonymi w obrębie ewidencyjnym nr 8 miasta Pyrzyce przy ul. Plac Ratuszowy 1, 
stanowiącej własność Powiatu Pyrzyckiego w udziale 2370/10000 części 
z zastosowaniem bonifikaty od ceny w wysokości 8,3 %.  
§ 2 W przypadku nie skorzystania przez Gminę Pyrzyce do dnia 30.06.2003 r. 
z możliwości nabycia nieruchomości w trybie bezprzetargowym, wyraża się zgodę 
na sprzedaż nieruchomości opisanej w § 1 w formie ustnego przetargu 
nieograniczonego.” Ta uchwała była podjęta w momencie, kiedy pełniłem funkcję 
członka zarządu powiatu, niemniej jednak z tego punktu i paragrafu 2 dotyczącego 
zbycia, my (mówię o ówczesnym zarządzie) wówczas nie skorzystaliśmy. Ta część 
dolna budynku została zbyta dopiero w 2007 r., kiedy to już nowy zarząd (tu Pana 
informuję, jeżeli Pan nie wiedział) byłem wówczas w opozycji do tego zarządu, to 
ten zarząd podjął decyzję i jeżeli chodzi o akt notarialny, tam nigdy mojego podpisu 
nie było, ktoś inny. Wiem dokładnie kto, jeżeli zechce Pan się zapoznać 
z dokumentacją, odświeżyć sobie pamięć to służę, była też szeroka korespondencja, 
która była kierowana do ówczesnego Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Pyrzycach, do Pana Gumowskiego z opisaniem całej sytuacji przed tym, zanim 
zarząd stosowną decyzje o sprzedaży podjął. Nie było wówczas woli nabycia tej 
nieruchomości, jak w pismach, które były kierowane są przytaczane konkretne ceny, 
wówczas kwota, która dotyczyła nabycia tego udziału, była w wysokości 642 i jak 
pamiętam Powiat był również skłonny do rozłożenia tego na raty. Nie było takiej 
woli i proszę nie używać, że „zastępca sprzedał ten dół”. Tak jak powiedziałem, 
jeżeli będzie Pan nieprawdziwe informacje przekazywał dotyczące mojej osoby, 
mojej działalności, będę reagował i nie tylko będą się kończyły na tej sali. 
 
Radny Jerzy Wroński – Panie Burmistrz, po pierwsze, że ja Pana nie opluwam, 
próbuje Pan mnie opluwać. Po drugie: był Pan Radnym, to Pan przecież podnosił 
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rękę za sprzedażą. Nie mogliście się wstrzymać, nie mogliście się dogadać z byłym 
burmistrzem, z byłymi władzami gminy w związku z tym to sprzedaliście. Niech 
pan się teraz nie usprawiedliwia Panie Burmistrzu. Panie Burmistrzu, winny się 
tłumaczy. 
 
Z-ca Burmistrz Pyrzyc – Robert Betyna – Przykro mi i przepraszam Państwa, że Pan 
Radny, to co przed chwila powiedziałem, po prostu tego nie rozumie, bo chyba 
inaczej tego nie mogę skomentować. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował o pismach, które wpłynęły do 
Rady Miejskiej i są dostępne w Biurze Rady: 
- od firmy Vortex Energy, które stanowi załącznik Nr 42 do protokołu, 
- Uchwała Składu Orzekającego RIO, która pozytywnie opiniuje prawidłowość 
planowanej kwoty długu Gminy Pyrzyce, Uchwała stanowi załącznik Nr 43 do 
protokołu, 
- informacja z wysokości wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w 2016 r., która stanowi załącznik Nr 44 do protokołu, 
- wniosek o zajęcie się sprawą śmieci, Odczytacie sobie Państwo czego sprawa 
dotyczy (wniosek stanowi załącznik Nr 45 do protokołu), 
- pismo mieszkańców ul. Staromiejskiej nr 66, 68, 70 z prośbą o naprawę drogi przy 
ich budynkach, które stanowi załącznik Nr 46 do protokołu, 
- wpłynął również anonim, ale tak jak powiedziałem na początku kadencji, że 
anonimów nie będziemy czytać i przekazywać ich dalej. 
  
Nie wniesiono więcej głosów w wolnych wnioskach. 
 

Do punktu 19 porządku 
 Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Miejskiej. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – W związku z wyczerpaniem 
porządku obrad zamykam obrady XXXI sesji Rady Miejskiej.  
 
Protokołowała  
Anna Piotrowska 
                                                                                                 Przewodniczący Rady  
 
                                                                                                          Paweł Chyt 


